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ҚАЗІРГІ КЕЗДЕ 
БІЗДІҢ МИНИСТР-
ЛІК  ЖЕТЕКШІЛІК 

ЕТЕТІН САЛАЛАРДА 
МЕМЛЕКЕТТІК-ЖЕКЕ-
МЕНШІКТІК СЕРІКТЕС-
ТІК МЕХАНИЗМДЕРІ 
ШЕҢБЕРІНДЕ 32  ЖО-
БАНЫ ІСКЕ АСЫРУ 
ҚАРАСТЫРЫЛУДА, 
СОНЫҢ ЕКЕУІ ТЕМІР-
ЖОЛ КӨЛІГІ САЛАСЫНА 
ҚАТЫСТЫ

Любовь РОВБА

ДӘЙЕКСӨЗ

млн
тонна9,5

АСТЫҚ ЭКСПОРТҚА 
ЖӨНЕЛТІЛУ ЖОСПАРЛАНУДА

ФОРУМ  

СОТРУДНИЧЕСТВО

Изменения в расписании мар-
шрута связаны с многочислен-
ными обращениями граждан в 
адрес национального перевоз-
чика. Напомним, линия Шар 
– Усть-Каменогорск появилась 
в 2008 году, решив проблемы 
тысяч людей, добиравшихся из 
восточного Казахстана в столицу 
в объезд через российскую стан-
цию Локоть. Тогда новая ветка 
сократила время в пути с 27 до 
17 часов, снизив стоимость пе-
ревозок. 

Однако год назад движение по 
этому участку приостановили, 
и поезда из столицы в Усть-Ка-
меногорск вновь стали ходить 
через Россию. Пассажирам 
приходилось преодолевать два 
поста пограничного контроля, 
что вызывало массу нареканий 
у жителей региона.

В официальном ответе Пра-
вительства на запрос депутатов 
партии «Ак жол» непопулярное 
решение объяснили износом 
подвижного состава и увеличе-
нием расходов перевозчика на 
организацию перевозок – убытки 
по итогам 2017 года составили 
780 миллионов тенге.

В свою очередь, национальный 
перевозчик отметил, что измене-
ние маршрута стало следствием 
исполнения обязательств по до-
говору с Комитетом транспорта.
АО «Пассажирские перевозки» 
выразили готовность вновь пу-
стить поезд через Шар – Усть-Ка-

О новом тарифном индика-
торе, своем восхищении МЦПС 
«Хоргос», инфраструктуре тран-
зитного коридора через страны 
ЕАЭС, более эффективной пе-
реработке вагонопотоков, со-
трудничестве с Казахстаном и о 
многом другом рассказал журна-
листам во время пресс-брифин-
га в Нур-Султане президент АО 
«Объединенная транспортно-ло-
гистическая компания – Евразий-
ский железнодорожный альянс» 
(ОТЛК ЕРА) Алексей Гром.

– ОТЛК ЕРА – компания, которая 
занимается базовым коридором 
железнодорожной инфраструкту-
ры стран-участниц – это Казахс-
тан, Россия и Беларусь. В 2018 году 
мы сделали много технических и 
технологических нововведений, 
установили новый стандарт дли-
ны контейнерного поезда. Это 
означает, что инфраструктура 
наших стран в отношении кон-
тейнерного транзита стала ис-
пользоваться более эффективно. 
Это по достоинству оценили наши 
клиенты в Китае и в Европе, –                                                                       
сказал Алексей Гром.

Он особо подчеркнул вклад 
МЦПС «Хоргос», который, на его 
взгляд, является одним из главных 
и наиболее эффективных звеньев 
в этой цепи. 

– Прекрасные возможности пре-
доставляет особая экономическая 
зона «Хоргос», технологически лю-
бую операцию здесь можно прове-
сти. Поезд за 40 минут полностью 
проходит обработку. Где такое 
есть? Раньше самый лучший пока-
затель, который я видел на одном 
из других пограничных переходов 
с Китаем,  – это 4 часа. А здесь за 
40 минут, можно обрабатывать                        
25 пар поездов в сутки, – сказал 
Алексей Гром.

Напомним, АО «ОТЛК ЕРА» – опе-
ратор транзитных контейнерных 
перевозок между Китаем и Евро-
пой. Оператор перевозит грузы че-
рез территорию России, Казахстана 
и Беларуси в составе регулярных 
контейнерных поездов из Китая в 
Европу и обратно. Учредителями 
организации на паритетных нача-
лах являются АО «НК «Қазақстан 
темiр жолы», ОАО «Российские же-
лезные дороги» и ГО «Белорусская 
железная дорога».

Также, по его словам, при объе-
ме ежегодных железнодорожных 
контейнерных перевозок между 
Азией и Европой в 370 000 ДФЭ 
в 2018 году их доля в общих кон-
тейнерных потоках между двумя 
континентами составила 1,6%. Но-
вым показателем стоимости на же-
лезнодорожном направлении стал 
новый тарифный индекс – Eurasian 
Rail Alliance Index (ERAI).

Так, из общего объема контей-
нерных перевозок между Азией и 
Европой в 23,8 миллиона ДФЭ в 
2018 году на долю железнодорож-
ных перевозок пришлось 370 000 
ДФЭ, что на 35% больше показателя 
предыдущего года. 

Это развитие сопровождается 
также более широким охватом 
обслуживаемых экономических ре-
гионов. В 2018 году в систему евра-
зийских контейнерных железнодо-
рожных перевозок были включены 
десять новых европейских городов, 
половина из которых находится в 
Западной Европе: Роттердам, Гент, 
Льеж, Мангейм и Милан. В настоя-
щее время в этот проект вовлечено 
около 30 европейских регионов, 
включая Лион во Франции. Ана-
логичное развитие наблюдается 
в Китае, где в прошлом году было 
открыто пять новых железнодо-
рожных сервисных пунктов, что 
привело к возникновению новых 
транспортных связей с Европой.

– Для казахстанской, российской 
и белорусской железных дорог, сто-
ящих у истоков создания компании 
ОТЛК ЕРА, развитие евразийских 
контейнерных железнодорожных 
перевозок является стратегиче-
ским вопросом. Наша доля в об-
щих грузоперевозках по железной 
дороге между Китаем и Европой в 
прошлом году составила 76%, или                                                                                            
280 000 ДФЭ, достигнув при этом 
роста в 60% по сравнению с 2017 
годом. А в конце первого квартала 
2019 года ОТЛК ЕРА зафиксирова-
ла дальнейшее увеличение объе-
мов перевозок на 54%. В 2025 году 
мы планируем перевозить по же-
лезной дороге один миллион ДФЭ, 
рассчитывая на среднегодовой 
прирост грузов на 20%, – сказал он.

Асель ШАЙХЫНОВА

КОНТЕЙНЕРЫ 
В ПРИОРИТЕТЕШАР – УСТЬ-КАМЕНОГОРСК: ЗЕЛЕНЫЙ СВЕТ

С завтрашнего дня пассажирский поезд № 375/376 сообщением Нур-Султан-Нұрлы-
жол – Риддер меняет свой маршрут.  Состав вновь будет следовать через железнодо-
рожный участок Семей – Шар – Усть-Каменогорск, минуя российскую станцию Локоть. 
Это позволит сократить время в пути на 5,5 часа. 

меногорск в случае пересмотра 
условий договора. Проведя не-
обходимую работу по согласо-
ванию с Комитетом транспорта 
Министерства индустрии и ин-
фраструктурного развития РК и 
акиматом Восточно-Казахстан-
ской области, АО «Пассажирские 
перевозки» наконец удовлетвори-
ло просьбы пассажиров.

К слову, не оставят без внима-
ния жителей станций на пути 

следования  старого маршрута, 
которым было удобно добирать-
ся до Семея и Усть-Каменогорска 
через Локоть. Для них акиматом 
Восточно-Казахстанской области 
совместно с АО «Пригородные 
перевозки» планируется орга-
низовать пригородные поезда 
Семей – Локоть и  Шемонаиха – 
Оскемен-1.

В АО «Пассажирские перевоз-
ки» сообщили также об измене-

нии движения пассажирского 
поезда № 086 сообщением Нур-
Султан – Сарыагаш: теперь состав 
будет отправляться и прибывать 
на столичный железнодорожный 
вокзал «Нур-Султан-Нурлы-жол».

Дополнительную информацию 
можно узнать, позвонив по но-
меру справочной службы 105 (со 
стационарного телефона звонок 
бесплатный).

Фото из архива

Еуразия құрлығының қақ орта-
сында орналасқан Қазақстанның 
осы көне  және ежелгі сауда 
жолдарының бойындағы негізгі 
көліктік жүйені құрайтыны оның 
тартымдылығын одан әрі артты-
рып отырғаны анық. Жиында 
Азия мен Еуропаның арасындағы 
сауда айналымын дамытуда 
көліктік және логистикалық 
орталық болу мүмкіндіктері 
қандай? Оған не кедергі келтіруі 
мүмкін? Осы тағы басқа сұрақтар 
төңірегінде қатысушылар 
кеңінен толғанды. ҚР Премьер-
министрінің орынбасары Жеңіс 
Қасымбек жыл сайын форум 
аясында осы алаңда қаралатын 
көптеген мәселелердің ішінде осы 
Жібек жолының дамуына ерекше 
мән берілетінін жеткізді. 

 – Қазақстан үшін бұл өте 
маңызды жобалардың бірі бо-
лып саналады. Біздің еліміз 
ішкі құрлықтық мемлекет, 
ашық теңіздерге жолы жоқ, 
алайда біздің еліміз екі ал-
пауыт елдер, Қытай мен Еу-
ропа елдері нарығының ара-
сында орналасқан. Өзіміздің 
осы географиялық орналасу 
ерекшелігіміздің мән-маңызын 
өте жақсы түсінеміз және осы 
ғаламат екі нарықтың ара-

сын байланыстырушы ретін-
де өз қызметімізді жоғары 
деңгейде атқаруға тыры-
самыз. Соңғы 10 жылда біз 
көліктік инфрақұрылымды 
инвестициялауға шамамен 
30 миллиард АҚШ долла-
рын жұмсадық. Негізінен ол 
инфрақұрылым Шығыс-Батыс 
бағытында. Сонымен қатар 
«Нұрлы жол» мемлекеттік 
бағдарламасын жүзеге асыруда-
мыз, ол көліктік-логистикалық 
инфрақұрылымды дамытуға 
арналған. Соның аясында осы 
саланы жетілдіруге жыл сайын 
қомақты қаржы бөлінеді, – деді 
Ж.Қасымбек. 

  Премьер-министрдің орынба-
сары сондай-ақ бүгінде Қазақстан 
мен Қытай бірге жүзеге асырып 
жатқан бағдарламалар туралы 
да сөз етті. Әр түрлі салаларға 
бағытталған ондай бірлескен 
жобалар саны бүгінде 55 екен. 
Осылайша шын мәнінде Жаңа 
Жібек жолы экономикалық 
белдеу ретінде қалыптасуда. 
Дәліздің өн бойында жыл сайын 
ондаған жаңа кәсіпорын пайда 
болуда. Ұзақ мерзімді перспек-
тивада Жібек жолы Қазақстан 
экономикасының барлық са-
лаларының өсіміне кепіл бо-
ларына сенім мол. Жібек жолы 
дәлізі шеңберіндегі бірлескен 

бағдарламалар алдағы уақытта 
Қазақстанның инвестициялық 
ахуалына да тың серпін берері 
сөзсіз. Қазақстан бүгінде батыс 
инвесторлары үшін де қызықты. 
Өйткені олар Қазақстан арқылы 
Қытай нарығына, Еуразиялық 
одақ елдеріне жұмыс істеуге 
болатынын көріп отыр. Демек, 
Қазақстан транзиті көп елдер 
үшін тиімді болмақ. 

  Азиялық даму банкі вице-
президенті Чен Шиксин Жібек 
жолының Қытай мен Қазақстан 
үшін «Алтын ғасыр» болғанын 
айта келіп, Жаңа Жібек жолы 
Орталық Азия елдерін Еуропамен 
және Африка елдерімен байла-
ныстыруда жаңа мүмкіндіктер 
беретінін жеткізді. 

 «ҚТЖ» ҰК» АҚ басқарма 
төрағасының логистика жөніндегі 
орынбасары Павел Соколов өз 
баяндамасын слайдтар арқылы 
түсіндіре отырып, транзиттік аху-
алды толық баяндап берді. Ұлттық 
компанияның стратегиялық 
әріптестерімен таныстыра келе, 
оның инвестициялық қызметінен 
болатын тиімділіктерге тоқталды. 

– Тағы бір маңызды нәрсе, 
қазіргі таңда Қытайдан Еуропа 
арасындағы транзит мерзімінің 
біршама қысқартылуы. Мыса-
лы, осыдан 10 жыл бұрын бұл 
аралықтағы тасымал 40 күн 

MSC контейнерлерінің әлемдік 
тасымалдаушысы Ақтау порты 
арқылы тестілік ауыстырып ти-
еуді бастады. Осылайша тұрақты 
жұмыс істейтін фидерлік кеме 
Бакуден (Әзербайжан) Ақтау 
портына әлемдегі ең ірі теңіз кон-
тейнерлік тасымалдаушысының 
алғашқы тестілік контейнерлерін 
жеткізді. 

Бұл оқиға болашағы зор және 
жемісті ынтымақтастықтың 
басталуының дәлелі болды. DP 
World компаниясының өкілі, Ақтау 
портының коммерция жөніндегі 
басқарушысы Мартин Воетман 
бұл порт мүмкіндіктерін контей-
нерлік тасымалдау арнасына қайта 
бағдарлауға бағытталған бірлескен 
күш-жігердің маңызды нәтижесі 
екенін атап өтті. 

Жақын болашақта порт арқылы 
тиелетін MSC компаниясының 
контейнерлерінің саны жылына 10 
мыңға дейін артуы мүмкін. 

Мамандардың айтуынша, қазіргі 
уақытта Ақтау портының қуаты 
40 мың контейнерді қабылдап, 
өңдеуге мүмкіндік береді, бірақ 
стратегиялық міндеттер әлдеқайда 
жоғары – шамамен 100 мың. Мұн-
дай жағдайда ірі әлемдік компания-
ны өзінің контейнерлер паркімен 
ынтымақтастыққа тарту портқа 
контейнерлік жүктерді ауыстырып 
тиеу көлемін ұлғайтуға және өзінің 
өндірістік қуаттарының халықаралық 
стандарттарға сәйкестігін растауға 
жақсы мүмкіндік береді. 

Жәнібек КЕҢЕС

ҚАЗАҚСТАН ТРАНЗИТІ КІМГЕ ТИІМДІ?  
Елордада өткен Астана экономикалық 
форумының екінші күнінде Жаңа 
Ұлы Жібек жолының дамуы арнайы 
дөңгелек үстелде сөз болды. «Еуро-
па мен Азияны жалғастыру жолын-
да: Қазақстанның Жаңа Ұлы Жібек 
жолының жүрегіндегі рөлі» атты 
шараға әлем елдерінің көлік және ло-
гистика, транзит саласындағы алпауыт 
компанияларының өкілдері қатысып, 
бірнеше мемлекеттің мүддесін біріктір-
ген көне де жаңа жолдың болашағы 
туралы ой толғады. 

КОНТЕЙНЕРЛІК АРНА

уақытты алса, қазіргі таңда 
13-15 күнде транзиттік жүктер 
жеткізілуде. Транзитті көтеру 
тек бір елге ғана байланысты 
емес, транзит бұл – көрші елмен 
өзара қарым-қатынас нәтижесі. 
Біздің жағдайда, Ресеймен, 
Қытаймен, Әзербайжанмен, 
Грузия, Түркиямен, Иранмен 
және тағы басқа елдермен 
қарым-қатынас. Бізге әрбір күн 
сайын технологияны, жеткізілім 
мерзімін, тарифтік шарттар ту-
ралы жұмыстар жүргізіп оты-
ру керек. Сондықтан транзит 
бәріміздің күшімізбен ұлғаяды. 
Бұл ретте ҚТЖ көрші елдер-
дегі әріптестерімен өте бел-
сенді және қарқынды жұмыс-
тар жүргізуде, – деп атап өтті                  
П. Соколов. 

 Дөңгелек үстелге қаты-
сушылар Қазақстан аумағы 
арқылы өтетін халықаралық 
дәліздер дамудың үлкен перспек-
тивасына ие екенін баса айтты. 
Ал Қазақстан темір жолы ком-
паниясы өз тарапынан белсен-
ді ынтымақтастықты дамытуға 
қашан да ашық және компания 
үшін ел аумағы арқылы өтетін 
транзиттің мақсат етіп қойған 
көрсеткіштерге жетуі маңызды 
болып табылады. 

Суретті түсірген 
Виктор ОРЛОВ

 Өткен аптада Маңғыстау стан-
циясына  ТЭЗЗА сериясындағы те-
пловоздар  алғаш рет  тартымдық 
қызмет көрсеткен «Алматы-
Маңғыстау» бағытындағы жолау-
шылар пойызы барды.  

«ҚТЖ-Жүк тасымалы» АҚ бас-
шылығы локомотивтерді ұтымды 
пайдалану мақсатында аталған 
сериядағы локомотивтердің 
Сексеуіл-Маңғыстау-Сексеуіл ара-
лығында қызмет көрсетуін қолға алу 
туралы шешім қабылдады. 

Тартымдық қызмет көрсетудің 
осы сызбасын бұрын 2ТЭ10-МК 
сериялы тепловоздар қолданылып 
келген өзге де жолаушылар пойыз-
дарына қолдану жоспарда бар. 
Отандық құрастырудағы «Эво-
люшн» сериялы ТЭ33А тепловозда-
ры Нұр-Сұлтан қаласы іргесіндегі 
локомотив құрастыру зауытында 
шығарылатыны белгілі. Бұл шешім 
материалдық және қаржылық ре-
сурстарды үнемдеуге әкеледі деп 
күтілуде. Сонымен қоса өндірістік-
экономикалық көрсеткіштерді 
жақсартуға да ықпал етуі күтілуде.    

Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ

ОТАНДЫҚ ТЕПЛОВОЗ – 
ЖОЛАУШЫ ТАСЫМАЛЫНДА

БИЫЛ
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2 ӨНДІРІС

Елена ҚОЛДАСБАЕВА, 
Алматы

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 
Белкөл

Қосұйым МҰҚАШЕВ, 
Атырау

БЕЛКӨЛ СТАНЦИЯСЫНДА ҚЫЗЫЛОРДА 
ЖОЛ ДИСТАНЦИЯСЫНЫҢ ЖОЛШЫЛА-
РЫ СТАНЦИЯЛЫҚ ЖОЛДАРҒА САУЫҚТЫРУ 
ЖҰМЫСТАРЫН ЖҮРГІЗУДЕ.

АҚПАРАТ СЕРВИС

ЖОЛ ШАРУАШЫЛЫҒЫ

ҚАУІПСІЗДІК

 Маңғыстау теміржолында биыл 26 наурыз бен 8 
мамыр аралығында өткен көктемгі комиссиялық 
байқау қорытындыланды.  

Байқау нәтижелері Маңғыстау ЖТ бөлімшесі 
ғимаратында бөлімше директоры Нәжімеден 
Ғұбашев, магистральдық желі бөлімшесінің дирек-
торы Мұхтар Бақтыгереев, бөлімшенің бас ревизоры 
Болат Дүйсәлиевтің қатысуымен өткен арнайы жиын 
барысында жария етілді. 

Байқау барысында нысандар, ғимараттар мен има-
раттар, жылжымалы құрам, техникалық құралдар мен 
құрылғылар тексеруге алынған. Бұл ауқымды жұмысқа 
аймақтық және желілік деңгейдегі кәсіпорындардың 
барлық 5,5 мың адамнан тұратын еңбек ұжымы 
жұмылдырылды. Қорытынды жиында құрылымдық 
бөлімшелер басшыларының анықталған кемшіліктер 
бойынша қабылдаған шаралары туралы мәліметтер 
тыңдалды. Биыл көктемгі тексеру кезінде 718 
бұзушылық анықталыпты, бұл былтырғыға қарағанда 
518 кемшілікке аз. Өйткені өткен жылы көктемгі 
байқауда барлығы 1236 кемшілік табылған екен. 

Биылғы анықталған кемшіліктердің ең көбі ШЧ-10 
мекемесіне тиесілі, мұнда 107 бұзушылық тіркелген. 
Одан кейін ПЧ-12, ВЧД-33, ДС, ТЧЭ-6 мекемелері орын 
алып отыр. Жедел талдау нәтижесінде кемшіліктерді 
жою бойынша, сонымен қатар пойыздар қозғалысы 
қауіпсіздігін қамтамасыз ету деңгейін арттыруға 
қатысты бірқатар нақты тапсырмалар берілді. 

Ұлан ОРАЗ, Маңғыстау

       

 
Оны нәтижелерінен-ақ көруге 

болады. Жыл басынан бері пойыз 
қозғалысы қауіпсіздігін бұзудың бір 
ғана оқиғасы орын алды. Өткен жылы 
11 оқиға болған еді. 

Депо бастығы Мұрат Оспановтың 
айтуынша, дегенмен қуануға әлі 
ерте. Мұрат Болатбекұлы барлық күш 
қауіпсіз еңбекке, өндіріс мәдениетін 
арттыруға және апатсыз жұмысқа 
бағытталғанын атап өтті. 

Егер пайдалану көрсеткіштері ту-
ралы айтатын болсақ, тасымалдау 
жұмысы жоспардағы 4073,771 млн 
ткм бруттоның орнына 4196,353 млн 
ткм брутто, яғни 103,01% орындалған.  
Локомотивтің орташа тәуліктік 
өнімділігі жоспар бойынша 1170 мың 

тонна-км брутто болса, 
нақты орындалуы 1195 
мың тонна-км брутто, 
яғни 102,14% құрады. 

 Ағымдағы жылдың 4 айында ло-
комотив бригадаларының дема-
лыс режимі мен тәртібін бұзуға жол 
берілген жоқ. Жыл басынан бері «ма-
шинистер кітабына» 1488 машинист 
рапорты келіп түскен, өткен жылдың 
сәйкес кезеңіндегі 1060 рапортқа 
қарағанда, 428 рапортқа көбейген... 
Және, бұрынғыдай, машинистердің 
рапорттары бойынша белгі беру 
және байланыс шаруашылығы көш 
бастап тұр. Дәл осы салаға локомотив 
бригадаларының тораптық кеңестер 
сайын айтатын ескертпелері де көп 
екен.   

Жыл басынан бері жылдамдық 
өлшегіш таспаларды оқу бойынша 48 

Қызылорда жол дистанциясының 
Белкөл станциясында жұмыс жа-
сайтын жолшылар Ерболат Тара-
нов, Бақытжан Ақбалаев және аға 
жол жөндеуші Болатхан Медетбаев 
бүгінгі таңда станциялық жолдардың 
ағымдық күтім жұмыстарын жасауда. 
Осы мақсатта таң азаннан қара кешке 
дейін жол бойын жағалап рельстердің 
бекітпе болттарының босағанын 
қатайтып бекітіп,  төсемелердің түгел 
әрі өз орнында болуын қадағалап, 
рельс тізбектерінің, бағыттамалық 
бұрмалардың жұмыс жасауын бақылап 
көзден өткізу секілді шаралар ағымдық 
күтіп-баптау жұмыстары кезінде 
атқарылатын жұмыстары болып отыр.   

Белкөл станциясына барғанымызда 
станцияның оңтүстік алқымында 
күнделікті жолдарға күтім жасап 
жүрген жолшылармен ұшырастық. 

Жолаушылар пойыздарының 
жарақтылығы ең алдымен оның 
жөнделуіне байланысты. Жолаушы-
лар пойызына қызмет көрсететін «Ва-
гонсервис» АҚ-ның  Атырау телімінде 
барлығы 124 жолаушылар вагоны бар. 
Мекеме №№41-42 Атырау-Алматы, 
№№47-48 Атырау-Астана, №№313-314 
Атырау-Маңғыстау және №№625-626 
Атырау-Астрахань бағыттарын осы ва-
гондардан жасақтап отыр. 

Телім қызметкерлері аталған 
вагондарға ТҚК-1 көлемінде техни-
калық қызмет көрсету бойынша әрбір 
рейске жүру алдында, айналым бе-
кеттерінде және жол жүру кезінде, 
ТҚК-2 көлемінде жазғы және қысқы 

Қызылорда-Семей бағытындағы №22 пойыздың 
вагонында тырысқақ ауруын «жұқтырған» жолаушы 
анықталды. «Сырқаттың» жағдайын білген жолсерік 
дереу пойыз бастығына, олар өз кезегінде алдағы 
станция диспетчеріне қоңырау шалады... 

Жолаушылар қауіпсіздігі үшін өткен профи-
лактикалық шара осылай басталды. Арада санау-
лы минуттар өткенде қоғамдық денсаулық сақтау 
басқармасының мамандары мен күштік құрылымдар 
теміржол бекетінің басында науқасты күтіп алуға 
сақадай сай тұрды. Бұл шараға тартылған желілік по-
лиция мен әскерилендірілген күзет қызметі шартты 
түрдегі сырқат отырған вагон аумағын қоршауға алып, 
жедел жеткен «жедел жәрдем» қызметкерлері шұғыл 
іске кірісті. Дәрігерлер вагон ішін және сыртын залал-
сыздандырып, науқасты дереу ауруханаға алып кетті. 

Осылайша оқу-жаттығу жұмыстары жоғары деңгейде 
ұйымдастырылып, мамандар мен теміржолшылар кез 
келген індеттің алдын алуға даярлықтарын тағы бір 
мәрте  пысықтады. 

– Қоғамдық денсаулық сақтау басқармасының басты 
міндеті – жолаушы пойыздарында, темір жол бекетінде 
жолаушылар қауіпсіздігін сақтау, кенеттен кезіккен індет 
пен сырқатқа уақыт оздырмай көмек көрсету және де оқу-
жаттығу жұмыстары арқылы тосын жайтқа төтеп берудегі 
дайындық деңгейін көрсету. Себебі, көп жағдайда іс тетігін 
дайындық шешетінін практикада көріп жүрміз, – дейді 
Семей бөлімшелік көліктегі қоғамдық денсаулық сақтау 
басқармасының жетекші маманы Марзия Ақшалова.

Қуан ЕРТІС, Семей
Суретті түсірген автор    

 

Ақтөбе магистральдық желі бөлімшесінда төрт 
айда атқарылған жұмыстарға талдау жасалды. Жол 
қауіпсіздігіне қатысты әлі де кедергілер көп. Темір-
жол бойында бөгде адамдардың кесірінен екі бірдей 
жолаушылар пойызы шұғыл тоқтатылған. 

Өкінішке орай, біреуі қайғылы жағдаймен аяқталды. 
Мамандар жүргіншілердің жол қауіпсіздігіне нем-
құрайлы қарайтынына алаңдаулы.  

«Тіркелген қайғылы жағдайлардың бірі кеше сәуір 
айының соңында  болды. 25 сәуір күні кешкі 23:28 
мезгілінде Жаркий-Қазақстан бағытының 1410 
шақырымында келе жатқан пойыз шұғыл тоқтады. 46 
жастағы ер адам пойыз жолында отырған. 80 км/сағ 
жылдамдықпен келе жатқан көлікті машинист шұғыл 
тоқтатқанымен оқиға қайғылы жағдаймен аяқталды. 
Тағы бір жағдай  Жайсаң-Ақтөбе  бағытындағы разъезд 
аумағында болды. Сағатына 90 км/сағ жылдамдықпен 
келе жатқан пойыз жолға бөгде адамның шығуына бай-
ланысты шұғыл тоқтатылды. Жол бойына шығып кеткен 
адам аман. Бірақ жылдамдықты оқыс тежеу пойыз үшін 
зиян және шығынды екенін кім ескереді? Біздің маман-
дар разъезд айналасындағы жүргіншелерге, мектеп, 
колледж студенттерімен тұрақты түсіндіру жұмыстарын 
жүргізеді. Дегенмен құлаққаппен пойыздың жолында 
жүретіндерге әлі де тосқауыл қоя алмай отырмыз», – 
дейді Ақтөбе магистральдық желі бөлімшесі техникалық 
бөлімнің жетекші инженері Сәнім Елшібекова. 

Бөлімшедегі басшылық құраммен көктемгі тексеру 
жұмыстары да толықтай аяқталған. Кемшіліктер жоқ 
емес. 128 станциядағы 2382 бағыттамалық бұрма, 
1275 ғимараттар мен 2020 шақырымдық жолдар 
қаралған. Нәтижесінде комиссия құрамымен 1120 
ескерту жасалған. Өткен жылғы  байқауда  1034 кем-
шілік анықталған болатын.

«Жолдағы шаруашылық жұмыстарына қатысты 655 
ескерту берілді. Өткен жылы мұндай 648 кемшілік 
анықталған еді. Сигнал беру және байланысқа қатысты 
295 ескерту жасалды. Электр жабдықтау жұмыстарына 
қатысты 120 ескерту бар. Бір жыл бұрынғы көрсеткіште 
бұл жағдайға қатысты 101 кемшілік анықталған.  Ни-
кельтау, Ақтөбе, Қандыағаш, Біршоғыр, Шалқар жол 
дистанцияларында 200-ге жуық тыйым салу шаралары 
қолданылды», – дейді Сәнім Елшібекова.

Мамандар белгі беру және байланыс шаруашылығы 
бойынша Шалқар, Қандыағаш, Ақтөбе станцияларына 
қатысты 33 тыйым салу шарасын қабылдаған. Онда 
электрмен жабдықтау қызметіне қатысты кемшіліктер 
анықталған. Сынақ тапсыра алмаған теміржолшылар 
бар. Техникалық біліктіліктің төмендігінен бірнеше 
маманға қайта білімін жетілдіруге нұсқау берілген.

Ардақ ЕРУБАЕВА, Ақтөбе

БІРҚАТАР ТАПСЫРМАЛАР 
БЕРІЛДІ  

КЕМШІЛІК ТЕ ЖОҚ ЕМЕС

ІС ТЕТІГІН 
ДАЙЫНДЫҚ ШЕШЕДІ  

ЖАЗҒЫ ТАСЫМАЛҒА ДАЙЫН
Жаз айларында жолау-
шылар санының артаты-
ны белгілі, сондықтан 
вагондар жетіспеушілігі 
орын алмас үшін «Ва-
гонсервис» АҚ  жыл ба-
сынан жоспарлы түрде 
жұмыс жүргізуде.  

тасымалдаудың алдында  және жоспар-
лы түрдегі жөндеуден өту, құру немесе 
соңғы тексеруден кейін кем дегенде 6 
айдан соң өткізілетін бірыңғай тексеріс 
кезінде техникалық қызмет көрсетіп 
келеді. Сондай-ақ, ағымдағы ағытып 
жөндеу – қос доңғалақтарды, автотір-
кеуіштерді және басқа тораптарды 
қажеттілігіне қарай ауыстыру, вагон-

дарды деполық жөндеу және ауыр, ди-
зелді отынмен, сумен жабдықтау; био-
туалеттерді ассенизаторлық тазалау да 
міндеттеріне жатады. 

Телім бастығы Қайрош Қар-
жаубаевтың айтуынша, қысқы 
дайындық кезінде ТҚК-2 тексеру-
ден 20 вагон жөндеуден өтіпті. Яғни, 
вагондардың тоқ беруі, доңғалақтары, 

аккумуляторлары, есік-терезелері, 
жалпы техникалық-материалдық 
жағдайы қаралып, күрделі жөндеу 
жасалған. Сондай-ақ, көктемгі 
комиссиялық тексеріс бойынша 
сәуір-мамыр айларында ТҚК-3 тексе-
руден жоспарлы 48 вагон жөндеуден 
өтуі керек болса, бүгінгі күні оның 
29-ы өткен. Ал ТҚК-2 тексеруге 63 
вагон қойылса, бүгінде соның 48-і 
жөндеуден өткен. 

Мекеме «Жолаушылар тасымалы» 
АҚ вагондарынан басқа «Елдортранс» 
жекеменшік мекемесінің вагондары-
на да жөндеудің барлық түрі бойынша 
қызмет көрсетеді. Ал «Чистый мир» 
ЖШС мамандары болса, вагондардың 
сыртын, «Айсгрупп» ЖШС ішін жуып-
тазалаумен айналысып, рейске шығар 
алдында вагондарды айнадай тап-та-
за қып жуып, дайындайды.   

«Жолаушылар тасымалы» АҚ 
Атырау телімінің жолаушы пойыз-
дар тұрағы аумағында орналасқан 
«Вагонсервис» ЖШС күнделікті 
жұмыстарын осы аумақта атқарады. 
«Біздің ұжымда қазір жүзден астам 
адам жұмыс істеуде, дені бұрыннан 
келе жатқан электрик, моторист, 
аккумуляторщик, заправщик, эпи-
кировщик, вагон жуушы, т.б. білікті 
мамандар. Тапсырыс көлемі бойынша 
түскен жұмыстарды уақтылы орын-
дап отырамыз. Әр бағыт бойынша 
вагондар саны бүгінгі уақытта жет-
кілікті, сұранысқа сай санын артты-
рып отыратын да кезіміз болады» 
дейді телім басшысы. 

Суретті түсірген автор    

ТЕХНОЛОГИЯЛЫҚ ТАЛАПҚА САЙ
Жолдардың талапқа 
сай болуы жолшы-
лардан сұралады. 
Сондықтан өздеріне 
бекітілген аумақтағы 
жолдың жағдайын бес 
саусағындай меңгеріп, 
кемшілігін дер кезінде 
ретке келтіріп отыру – 
олардың міндеті.  

Бір тобы қолдарына құрал-сайманын 
алып жұмыс жасауда болса, екінші 
тобы белгіленген жердегі жолдың 
олқылықтарын ретке келтіріп, екінші 
бір орынға ауысуда.

– Мына крестовинадағы (екі қатар 
жолдың қосылған жолайрығындағы) 
4 миллиметрлік қашықтықты 
техталапқа сай керіп кеңейтіп жа-
тырмыз, – деп түсіндірді қолындағы 
өлшеуіш шаблонын рельске қойып, 

өлшем алып жатқан аға жол жөндеуші 
Болатхан Медетбаев. – Негізі жолдың 
өлшемі 1520 мм болу керек болса, 
мына крестовинадағы жолдың, екі 
рельс арасындағы қашықтықтың, 
қазіргі жағдайы тарылып, 1516 мм-ді 
көрсетіп тұрғандықтан рельс арасын 
4 мм керіп кеңейту жұмысын жасап 
жатырмыз. 

Қолдарына ұстаған құралдарын 
ұршықша иіріп, бекітпе болттар-

ТҰТАС КЕШЕНДІ ШАРАЛАРДЫ КӨЗДЕЙДІ
Тасымалдау процесінің кепілдік берілген 
қауіпсіздігі мен сенімділігін қамтамасыз 
ету стратегиясы пойыздар қозғалысының 
қауіпсіздігін жақсартуға бағытталған іс-
шаралардың тұтас кешенін көздейді. Ал-
маты локомотив пайдалану депосында 
осы бағытта тұрақты жұмыс жүргізілуде.

бақылау, автоматика, телемеханика, 
байланыс және электрмен жабдықтау 
құралдарының сенімділігін арттыру, 
тыйым салатын сигналдардың өтуін 
болдырмау, өткелдерде автокөлікпен 
соқтығысу және апаттың алдын алу 
бойынша шаралар жүргізу болып та-
былады. 

– Депо басшылығы, локомотив-
терді жөндеуді бақылау бөлімі 
және локомотив бригадаларын 
локомотивтердің жаңа серияларын-
да жұмыс істеуге оқыту жөніндегі 
машинист-нұсқаушылар тарапы-
нан үш жақты бақылау күшейтілді, 
технологиялық тәртіптің сақталуына 
үнемі тексеру жүргізілуде, техникалық 
сабақтарда жол берілген жағдайлар, 
оқиғалар, инциденттер, стандартты 
емес жағдайлардан шығу бойынша 
қажетті шараларды зерделеу мен пай-
далану жұмысының бұзылуы егжей-
тегжейлі пысықталуда, – дейді Мұрат 
Болатбекұлы.

Депо бастығының айтуынша, 
айрықша талаптар машинист-нұс-
қаушыларға қойылады, өйткені олар 
колоннаның техникалық дайын-
дығына, пойыз жүргізу шеберлігіне, 
локомотив бригадаларының білім 
деңгейіне және ұжымдағы моральдық-
психологиялық ахуалға жауапты.

Суретті түсірген автор    
 

ды біресе бекітіп, біресе оп-оңай 
босатып жүрген жол жөндеушілер 
Бақытжан Ақбалаев пен Ерболат 
Таранов екеуі аға жол жөндеушінің 
шаблон салып өлшеген орындарға 
төселген төсеменің қалыңдығын, 
жарамдылығын, бекітпе болттың 
беріктігін тексеруден өткізуде. 

Станция жолдарындағы жол-
шылар жұмысын бақылап тексе-
ру станция бастығының да мін-
детіне сай келетіндіктен бекет 
бастығы Мақсат Жүсіп те осын-
да жүр. «Пойыздардың қозғалыс 
қауіпсіздігін сақтау – жолшылар мен 
қозғалысшылардың, басқа да барлық 
салалық қызметтердің ортақ міндеті» 
дейді станция бастығы.  

Суретті түсірген 
Өмірбай ТҮМЕНБАЕВ

бұзушылық оқиғасы орын алды, өткен 
жылы – 17. Жедел тежеу де артқан, 4 
ай ішінде локомотив бригадаларымен 
267 шұғыл тежегіш басу қолданылды, 
өткен жылы бұл көрсеткіш 254 болған, 
адамдарды қағудың 9 оқиғасы тіркелген. 

Локомотив бригадаларының жұ-
мысы, локомотив паркінің жазғы та-
сымалдауға өтуі, электровоздар мен 
тепловоздар паркінің техникалық жай-
күйі, сондай-ақ локомотив бригадала-
рын оқыту мәселелері депо басшылығы 
назарынан тыс қалмайды.  Қозғалыс 
қауіпсіздігін қамтамасыз етудің негізгі 
проблемаларын шешудегі іс-қимылдың 
басым бағыты: пойыздың жүргізілуін 
және автотежегіштерді басқаруды 
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ИНВЕСТИЦИИ

Для лучшего снабжения населения 
твердым топливом  в 2018 году ос-
новной поставщик угля – АО «Кара-
жыра» – предложил основной поток 
угля перераспределить на летний 
период, поскольку в предыдущие 
годы  пик перевозок «черного твер-
дого золота» приходился на осень.  
В предыдущем отопительном сезоне 
теплоснабжение региона прошло по 
температурному графику, без сбо-

ев. Но имело место отклонение от 
графика поставок в адреса тепло-
энергетических компаний от грузо-
отправителей АО «Каражыра», ТОО 
«Майкубен-Вест». Вагоны прибыва-
ли «сгущенным» подходом – в какие-
то дни их приходило очень мало, а в 
другие – сразу несколько десятков. В 
прибывшем твердом топливе было 
много крупногабаритной породы, 
в результате чего затруднялась выг-
рузка вагонов, эксплуатационный 
запас угля на ТЭЦ был ниже нормы. 
Из строя выходила выгрузочная тех-

ника, вагоны выгружались несво-
евременно, скапливались на стан-
циях, что отрицательно сказалось 
на эксплуатационных показателях 
станций и в целом Восточно-Казах-
станского отделения грузовых пе-
ревозок. Ажиотажа и конфликтов 
избежать все равно не удалось, но к 
осени значительную часть объема 
угля потребители ВКО все же по-
лучили. Теперь нужно готовиться 
к очередным потокам угля. В связи 
с этим  руководство Восточно-Ка-
захстанского отделения грузовых 

 В экспериментальную поездку 
отправился грузовой поезд весом 
до 6 300 тонн. Система автоведе-
ния в режиме реального времени 
рассчитывает скоростную траекто-
рию следования непосредственно 
на борту локомотива. Учитыва-
ются график движения, профиль 
пути, вес и длина состава, а также 
показания светофоров, данные по 
ограничению скорости, тяговые и 
тормозные характеристики локо-
мотива. Информация отображается 
на экране дисплея, установленно-
го в кабине машиниста. Пользова-
тельское меню работы с системой 
автоведения напоминает меню 
сотового телефона.

Как отметил главный инженер 
АО «НК «ҚТЖ» Батыр Котырев, 
внедрение автоведения позволит 
получить экономию электроэнер-
гии, улучшить условия труда локо-
мотивной бригады, повысить про-
изводительность труда машинистов 
за счет снижения психофизиологи-
ческих нагрузок и утомляемости во 
время поездки.

Кроме того, программа увеличит 

пропускную способность участков 
обслуживания, появится возмож-
ность для удлинения «плеч обслу-
живания» локомотивных бригад.

– Теперь в депо будут органи-
зованы поэтапное обучение и об-
катка по применению автоведения 
машинистов-инструкторов и ма-
шинистов. После сдачи зачета на 
программном тренажере в учебном 
классе машинисты смогут работать 
с автоведением. Планируется, что 
первые подготовленные машини-
сты самостоятельно поведут поезда 
с применением системы в четвер-
том квартале 2019 года, – рассказал 
Батыр Котырев.

 В свою очередь, заместитель 
начальника столичного эксплуа-
тационного локомотивного депо 
Александр Недюжин отметил, что 
применение систем автоведения 
уменьшит психофизиологическую 
нагрузку и утомляемость машини-
ста. 

– Всероссийский научно-иссле-
довательский институт железнодо-
рожной гигиены провел исследова-
ние по применению автоведения. 
По его данным, система уменьшает 
загруженность машиниста и про-

На станции Костанай прошли учения по эвакуации «больного 
холерой» из пассажирского поезда. 

Как сообщила руководитель отдела санитарно-эпидемиологи-
ческого надзора РГУ «Костанайское отделенческое управление 
охраны общественного здоровья на транспорте Елена Климова, 
по легенде учений, в Костанайское отделенческое управление по 
охране общественного здоровья на транспорте поступил сигнал 
с медицинского пункта железнодорожного вокзала о следовании 
больного с характерными признаками холеры в вагоне пассажир-
ского поезда сообщением Алматы – Костанай. Больной заразился 
во время туристической поездки в Индию. 

В пути следования домой пассажирским поездом Алматы – Кос-
танай  почувствовал себя плохо. Больного изолировали в купе, 
а дежурным диспетчером по схеме оповещения была передана 
информация начальнику станции Костанай, начальнику желез-
нодорожного вокзала станции Костанай, работнику медпункта 
при вокзале, руководству ЛПУ «Костанайская железнодорожная 
больница», руководству Костанайского отделенческого управления 
по охране общественного здоровья на транспорте. 

В учениях приняли участие медики, дезинфекционисты, спаса-
тели, полицейские и военизированная железнодорожная охрана. В 
защитных костюмах и масках разместились эпидемиологи, инфек-
ционисты и сотрудники скорой помощи. Команда специалистов 
встречала поезд, возвращавшийся из Алматы. Экипированные в 
специальную защитную одежду специалисты в режиме реального 
времени проверили пассажиров, эвакуировали предполагаемо-
го больного на носилках в карету скорой помощи. Как только 
больного эвакуировали, к вагону подъехала дезинфекционная 
бригада на специальном автотранспорте в составе специалистов 
РГП на ПХВ «Национальной центр санитарно-эпидемиологиче-
ской экспертизы» для проведения заключительной дезинфекции. 
После чего учения были завершены и получили от руководства 
положительную оценку. 

Алексей КУДАШЕВ, Костанай 

АВТОВЕДЕНИЕ ВСТАЕТ НА РЕЛЬСЫ
В Казахстане внедряются интеллектуаль-
ные системы автоведения локомотивов. 
На днях на железнодорожном участке                   
Нур-Султан – Экибастуз представители АО 
«НК «ҚТЖ» и российского разработчика 
провели испытания локомотива с приме-
нением интеллектуальных систем автове-
дения, которые значительно облегчат труд 
машинистов, улучшат их работоспособ-
ность и внимательность.

длевает его работоспособность в 
среднем на 2–3 часа, – сказал Алек-
сандр Недюжин. 

По словам же руководителя де-
партамента развития ООО «АВП 
Технология» Дмитрия Волковского, 
решены сложные задачи взаимо-
действия двух интеллектуальных 
цифровых систем – системы управ-
ления всего оборудования электро-
воза французской компании Alstom 
с системой автоведения поезда от 
российского разработчика – компа-
нии ООО «АВП Технология». 

– На дисплеях высокого разреше-
ния пульта машинисту предостав-
ляется вся оперативная и диагно-
стическая информация о режимах 
работы оборудования всех секций 
локомотива. Для локомотивной 
бригады созданы самые безопас-
ные и комфортные условия тру-
да. Кабина электровоза оснащена 
компьютеризованной системой 
климат-контроля; установлены 
мягкие и удобные сиденья, холо-

дильник, микроволновая печь и 
эргономичный санузел, впервые 
на электровозах этой серии при-
менена полностью автоматическая 
система ведения поезда, которая 
сводит к минимуму вероятность 
ошибки машиниста, обеспечива-
ет наиболее рациональный режим 
ведения и энергопотребления, – по-
делился он.

Также, по его словам, уникаль-
ность работы системы автоведе-
ния состоит в том, что весь расчет 
с параметров для формирования 
команды по управлению локомоти-
вом в бортовом блоке центрального 
процессора происходит с частотой 
один раз в секунду, то есть здесь и 
сейчас.

Автоведение планируется ввести 
в эксплуатацию на пассажирских 
тепловозах серии ТЭП33А, грузо-
вых электровозах серии KZ8A и 
пассажирских электровозах серии 
KZ4AT. 

Фото Александра ЖАБЧУКА

Асель ШАЙХЫНОВА

Об этом шла речь на I Евроази-
атском финансово-экономическом 
форуме, который прошел на площад-
ке Международного центра пригра-
ничного сотрудничества (МЦПС) 
«Хоргос». И поэтому получил свое 
название – «Хоргос».

В мероприятии приняли участие 
более 400 представителей Казахс-
тана, России, Китая, Кыргызстана, 
Узбекистана, Украины, Латвии, Бос-
нии и Герцеговины, других стран. 

Участники встречи посетили логи-
стическую и индустриальную зоны 
СЭЗ «Хоргос – Восточные ворота», 
сухой порт Khorgos GateWay, МЦПС 
«Хоргос» и познакомились с их дея-
тельностью. 

Как подчеркнул президент Фи-
нансово-банковской ассоциации 
ЕвроАзиатского сотрудничества, 
президент Ассоциации банков РК 
Бахытбек Байсеитов, МЦПС «Хоргос» 
не случайно выбран местом прове-
дения форума.

– «Хоргос» – это точка физического 
соприкосновения двух гигантских 

рынков. Рынок ЕАЭС, включая Рос-
сию, Беларусь, Армению, Казахстан 
и Кыргызстан, и большая экономика 
Азии, прежде всего Китая. Это воз-
можность почувствовать Шелковый 
путь, где идет серьезная работа по 
инвестированию как евразийских 
и казахстанских ресурсов, так и 
КНР в развитие этой гигантской 
логистической, индустриальной и 
торговой инфраструктуры. Сегодня 
мы пользуемся результатами боль-
шой инициативы «Один пояс – один 
путь», которая интегрирована в госу-
дарственные программы Казахстана 

В Костанайском регионе полным ходом идут подготовитель-
ные работы к капитальному ремонту путей.

Как сообщил директор Костанайского отделения магистральной 
сети Булат Баймагамбетов, на 2019 год капитальным ремонтом  
планируется отремонтировать подрядным способом 21,171 кило-
метра пути по участку Тобол – Есиль. Капитальный ремонт здесь 
будет произведен на следующих перегонах: с 159-го по 174-й ки-
лометр четного пути перегона Притобольская – Апановка в объеме                                                                      
15,477 километра; со 142-го по 148-й километр четного пути пе-
регона Притобольская – Тобол в объеме 5,694 километра, в том 
числе третий главный путь станции Тобол. 

– На сегодня уже проведены следующие подготовительные рабо-
ты: проведено совместное совещание с участием руководства Коста-
найского отделения грузовых перевозок, Костанайского отделения 
магистральной сети и представителей подрядчика ТОО «Integra 
Construction». Установлено двухстороннее движение по нечетному 
пути перегонов Притобольская – Тобол, – говорит Азамат Шарсе-
итов. – В ближайшее время силами ШЧ-18 и ШЧ-27 планируется 
обкатка этого двухстороннего участка. А также составлены техно-
логические процессы, утвержденные руководством Костанайского 
отделения грузовых перевозок и Костанайского отделения маги-
стральной сети. Конечно, в нынешнем году объемы капитального 
ремонта меньше, чем в предыдущем. Тем не менее и эти объемы 
позволят нам обновить требующие ремонта участки путей.

Аслан КУДАБАЕВ, Костанай

В АО «КТЖ – Грузовые перевозки» стартовал трехмесячник 
«Качественный техническо-распорядительный акт железно-
дорожной станции (ТРА) – залог обеспечения безопасности 
движения поездов!».

В период до 15 августа текущего года планируется проверить 
знания ответственных лиц по разработке техническо-распоряди-
тельного акта станции и его приложений.

Акт устанавливает порядок использования технических средств 
станции, обеспечивающий беспрепятственный и безопасный при-
ем, отправление и пропуск поездов, а также безопасность прове-
дения маневровой работы. Этот порядок является обязательным 
для работников всех служб, поэтому ТРА составляется по строго 
регламентированной форме. Он состоит из четырех разделов. Пер-
вый содержит краткую характеристику станции и технических 
устройств. Во втором определяются обязанности работников по 
обеспечению безопасности движения поездов и маневровой рабо-
ты. В третьем приводятся сведения о районах работы маневровых 
локомотивов, порядке использования радиосвязи, определяется 
порядок закрепления вагонов на путях станции и грузовых фрон-
тах. В четвертом перечисляются негабаритные места, указываются 
маршруты служебных проходов и излагаются меры по обеспечению 
личной безопасности работников.

ТРА еще называют техническим паспортом станции, так как в 
нем отражаются все характеристики технических средств. Особенно 
четко определяются обязанности работников и последовательность 
их действий в случаях нарушения нормальной работы устройств 
сигнализации и связи при приеме и отправлении поездов.

  Любовь РОВБА

ТЕХНИЧЕСКИЙ ПАСПОРТ 
СТАНЦИИ – НА КОНТРОЛЕ

ПУТИ ОБНОВЛЯЮТСЯ

 До начала летних путевых работ на Защитинской дистанции 
пути не сидят без дела. Здесь идет смена рельсов старогодними, 
работает кусторез. Кроме  этого, впервые за несколько послед-
них лет на помощь восточно-казахстанским путейцам пришел 
наплавочный трактор. 

– Наплавочный трактор, который прибыл из РСП-1 Курорт-Бо-
ровое, восстанавливает пути, убирает дефекты рельсов, которые 
образовались в процессе движения поездов, – рассказали в произ-
водственно-техническом отделе Защитинской дистанции пути. 
– Трактор делает наплавку рельсовых стыковых концов, шлифует 
стрелочные переводы, выравнивает стыки. Сейчас он работает 
на участке Шемонаиха – Оскемен-1, потом переедет на участок 
Оскемен-1 – Риддер.  

Всего с его помощью путейцы сделали наплавку рельсовых кон-
цов на 110 стыках, шлифовку семи стрелочных переводов с боковым 
накатом, выполнили снятие бокового наката с рельсов пути на             
865 метрах и приварку 100 рельсовых соединителей.  

Работа наплавочного трактора направлена на повышение уровня 
безопасности движения поездов. Эта техника останется на тер-
ритории Защитинской дистанции пути до июня.  Кусторез МОК, 
который прибыл с путевой машинной станции Сороковая, борется 
с зарослями вдоль железнодорожных путей: срезает кусты, вы-
корчевывает деревья. Таким образом, выполняются требования 
пожарной безопасности. И, конечно же, буйная растительность 
может стать препятствием в движении поездов.  

Смена дефектных рельсов на старогодние проводится на участках 
Оскемен-1 – Шемонаиха, Оскемен-1 – Риддер. Для летних путе-
вых работ в Защитинской дистанции пути ожидают поступления 
материалов.

Ольга СТЕБЛЯНКО, Усть-Каменогорск

НЕ СИДЕТЬ БЕЗ ДЕЛА 

НЕТ ХОЛЕРЕ!

КАТАЛИЗАТОР ДЛЯ ХАБА
Хоргосский транспортно-логистический хаб получит банковскую 
поддержку.  Ассоциация банков Республики Казахстан (АБРК), Меж-
дународный банковский совет, Финансово-банковская ассоциация 
ЕвроАзиатского сотрудничества (ФБА ЕАС), штаб-квартира секрета-
риата национальной части Делового совета Шанхайской организации 
сотрудничества (ДС ШОС) от Республики Казахстан выступят катали-
затором дальнейшего развития объектов СЭЗ «Хоргос – Восточные 
ворота», сухого порта Khorgos GateWay, МЦПС «Хоргос».

«Нұрлы жол», стран ЕАЭС а также 
ЕС, – подчеркнул он.

В свою очередь, председатель 
правления Рижской торгово-про-
мышленной палаты (Латвия) Сер-
гей Федоров также отметил важ-
ность происходящего.

– Я здесь для того, чтобы про-
должить организацию межрегио-
нального взаимодействия в рамках 
проекта «Один пояс – один путь» 
для взаимовыгодного сотрудниче-
ства, – сказал он. 

Заместитель генерального ди-
ректора СЭЗ «Хоргос – Восточные 
ворота» Аскар Ешенханов сооб-
щил, что сухой порт является точ-
кой притяжения трансконтинен-
тального грузопотока. Если в 2016 
году сухой порт обрабатывал около                                 
14 тысяч ДФЭ (двадцатифутовый 
эквивалент) в контейнерах, то на 
сегодняшний день более 130 тысяч 
ДФЭ контейнеров. 

– На территории СЭЗ «Хоргос – 
Восточные ворота»  реализуется 
26 проектов, два из них введены в 
эксплуатацию. В этом году плани-
руется ввод еще пяти объектов. Об-
щий объем заявленных инвестиций 
– более 450 миллиардов тенге, при 
этом свыше 80% заявленных инве-
стиций – с участием иностранного 
капитала, – отметил он. 

Ирина БЕКТИЯРОВА, 
Хоргос

СОВЕЩАНИЕ

НА ПОРОГЕ – «УГОЛЬНЫЙ» СЕЗОН
Железнодорожники из Восточно-Казахстанского отделения гру-
зовых перевозок выступили инициаторами проведения совещания 
совместно с местными исполнительными органами, угольщиками и 
потребителями твердого топлива. Ведь уже пора рассмотреть важ-
ные вопросы о порядке обеспечения углем населения, предприятий, 
организаций на отопительный сезон 2019–2020 годов. 

перевозок направило письма за-
местителю акима ВКО, в областное 
управление энергетики и ЖКХ, ру-
ководству основных поставщиков 
угля в регион – АО «Каражыра» и 
ТОО «Майкубен-вест». 

– Анализируя отопительный се-
зон 2018–2019 годов, мы заметили 
рост потребления твердого топли-
ва, что было связано с увеличением 
числа потребителей и аномальны-
ми морозами, которые установи-
лись в регионе, – написано в пись-
ме от Восточно-Казахстанского 
отделения грузовых перевозок в 
акимат ВКО. – Длительное время 
сохранялся ажиотаж среди насе-
ления, были большие очереди из 
автомашин за покупкой твердого 
топлива. 

На совещании железнодорож-
ники Восточно-Казахстанского 
отделения грузовых перевозок 
намерены обсудить варианты со-
трудничества с предприятиями, ко-
торые не имеют железнодорожных 
тупиков, сроки и объемы поставок 
твердого топлива в регионе.

Ольга УШАКОВА, 
Усть-Каменогорск
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4 ӘЛЕУМЕТ

КӘУКЕТАЕВ НҰРЛАН ТӨЛЕПБЕРГЕНҰЛЫ – «ҚТЖ» ҰК» АҚ 
филиалы – «Ақмола магистральдық желі бөлімшесі» Жаңа Есіл 
электрмен жабдықтау дистанциясының бастығы (21 мамыр)

АЮПОВ БОЛАТ АМАНҒАЛИҰЛЫ – «ҚТЖ» ҰК» АҚ филиалы – 
«Ақтөбе магистральдық желі бөлімшесі» директорының вокзал 
шаруашылығы жөніндегі орынбасары (23 мамыр)

Қ ұ т т ы қ т а й м ы з !

2019 – ЖАСТАР ЖЫЛЫ 

ДОСУГ

В ДЕПАРТАМЕНТЕ БЕЗОПАСНОСТИ ДВИЖЕНИЯ АО «НК «ҚТЖ» ДЛЯ ОБЕСПЕЧЕНИЯ БЕЗОПАСНОСТИ ПЕРЕВОЗОЧНОГО ПРОЦЕССА РАБОТАЕТ ТЕЛЕФОН ДОВЕРИЯ 60-63-08

Жасұлан СЕЙІЛХАНОВ, 
Тараз

АНЫҚТАМА ТЕЛЕФОНЫ 8 (7172) 94-52-88

жылға 
            жазылу

ГАЗЕТКЕ  «ҚАЗПОШТА» АҚ БӨЛІМШЕЛЕРІ АРҚЫЛЫ ЖАЗЫЛУҒА БОЛАДЫ:

ЗАҢДЫ ТҰЛҒАЛАР 
ҮШІН ИНДЕКС – 15358      
қала бойынша баға –  
4657,60 теңге       
облыс бойынша баға – 
4881,20 теңге

ЖЕҢІЛДІК АЛАТЫНДАР ҮШІН ИНДЕКС – 55358         
қала бойынша баға – 3691,60  теңге     
облыс бойынша баға  – 3915,20 теңге

ЖЕКЕ ТҰЛҒАЛАР ҮШІН ИНДЕКС – 65358         
қала бойынша баға – 3811,60 теңге      
облыс бойынша баға – 4035,20 теңге

2019

СПОРТ

ФОРУМ

ҚАУІПСІЗДІК

Жуырда Семей ЖТ бөлімшесіне 
қарасты 1-ші класты Дегелең станция-
сында мини футболдан жергілікті те-
міржолшы жастар арасында сайыс өтті.

Теміржолшылар мол шоғырланған 
Дегелең станциясы бойынша спорттың 
әр түрінен жарыстар жиі өткізіліп тұрады. 
Бұл жолғы сайысқа сайланып шыққан бес 
команда қатысып, өзара шеберлік сынас-
ты. Ұзын саны қырық адам қатысқан стан-
ция біріншілігі бойынша тек іріктелген 
футболшылар өнер көрсеткен болатын. 

Ал бұл жолы локомотившілер ерледі. 
Тартысты әрі мейлінше шиеленісті 
өрбіген сайыстардың нәтижесінде бірінші 
орынды ТД-18 жеңіп алса, екінші орын-
ды ВЧД-23 жігіттері еншіледі. Ал, ӘТЖК 
футболшылары үшінші орынға тұрақтаса, 
төртінші орынды ШЧ-29 теміржолшы-
лары қанағат тұтты. Ал, көсіліп ойнай 
алмаған станция қызметкерлері соңғы 
орынмен жұбаныш тапты.

– Дегелеңдік теміржолшылардың, 
әсіресе жастардың уақыттарын тиімді 
өткізіп, денешынықтырумен тұрақты 
айналысулары үшін осындай сайыстар-
ды алдағы уақыттарда да өткізе бере-
міз. Бөлімше чемпионы деген байырғы 
атағымызды қайтаратын кез жетті, – дейді 
станция басшысы Талғат Жақсыбаев.

Қуан ЕРТІС, Семей

Бала күнінен сөзге шешендігі 
мен әншілігінен бөлек, атқа ша-
уып, көкпар тартуға құмартып 
өскен Қамшыбек – теміржолшы-
лар династиясының бесінші буыны. 
Арғы аталары Иманқұл мен Әміре 
– Түркісіб құрылысына қатысқан 
теміржолшылар, ал атасы Халил 
Иманқұлов пен әкесі Кенжеғұл 
Әмреев те теміржолшылар.  Әкесі 
қазір осы Жамбыл белгі беру және 
байланыс дистанциясында  КТСМ 
радио телімінің басшысы.

Қамшыбектің есімі де сирек кезде-
сетіні тегін емес. Және оның бойына 
біткен өнерінің түп-төркіні есімімен 
байланысты жатыр...

– Анам маған жүкті кезінде үйге 
басында сәлдесі, қолында тәспісі 
мен түрлі тастармен әшекейленген 
тобылғы сапты қамшысы бар 
ақсақал келген екен. «Құдайы 

қонақпын, шаңырағыңызға Құран 
оқып, ас-су ішіп, жолға шығайын» 
деген қарияны үйдегілер төрге оз-
дырыпты. Құран оқып, аяқ суытып 
алған бейтаныс қария кетерінде 
«Келініңіз, бұйыртса, ұл босанады. 
Атын Қамшыбек қойыңыз. Алла 
жазса, балаңыз мына қамшы сияқты 
жарқыраған жігіт болады» депті. 
Бірақ, анам 20 жастағы жас келін-
шек қой, әлгі үлкен кісінің айтқанын 
жақтырмай енесіне «Қамшыбек 
дегені несі, құлаққа түрпідей тиеді 
екен» деген көрінеді. 

Анамның айтуынша, ол қария сол 
күні ауыл шетіндегі тағы бір үйге 
кіріп, құран оқыған соң ол үйдің 
иесіне де айы-күні жақын тұрған 
келінінің ұл босанатынын және 
оған Қамшыбек деп ат қою керек 
екенін ескертіп, жөніне кетіпті. 
Сол үйдің келіні босанып, жастар 
әлгі аманатқа мән бермей, ұлда-
рына басқа есім қойыпты. Бірақ, 
тағдырдың жазуы ғой, әлгі сәби екі 

Ө т к е н  а п т а д а 
Шымкент станция-
сында «Абайлаңыз, 
п о й ы з ! »  ж е д е л 
профилактикалық 
іс-шарасы өткізілді.   

Шараның мақсаты 
– жасөспірімдер қыл-
мыстарының алдын 
алу және ескерту, 
олардың түнгі мез-
гілде ата-аналарын-
сыз немесе заңды 
тұлғаларсыз жүруін 
анықтау, сондай-ақ 
балалардың жарақат 
алуы, жазатайым оқиғалар, жолаушылар пойызының әйнегін сындыру 
фактілерінің алдын алу.

Аталған шараға ПЧ-53 қызметкерлері М.Досаева, Д.Өмірбаева, Шым-
кент станциясы ЖПБ, Қазығұрт станциясы ЖПБ-нің бастығы, полиция 
майоры Әділғазы Сайрамбаев, полиция майоры Шарипа Абдуллақызы 
қатысты. 

Теміржол мамандары мен сақшылары бірлескен топ жолаушыларға 
Шымкент станциясы теміржол вокзалының перронында, жолаушылар 
пойыздарында, жолсеріктер мен жолаушылар арасында жол үстіндегі 
кездесулер өткізіп,   жолаушыларға «Абайлаңыз, пойыз!»,  «Көліктегі 
қауіпсіздік», «Темір жол – қауіпті аймақ» тақырыптарын жан-жақты 
түсіндіріп берді. 

Бұдан бөлек, Шымкент қаласындағы №120 орта мектептің оқушы-
ларымен кездесу өткізіліп, оларға ҚР Қылмыстық кодексінің құқық 
бұзушылықтар туралы баптарын түсіндіріп,  бұзғаны үшін әкімшілік 
жауапкершілікке тартылатыны және ескерту мен айыппұл түрінде ша-
ралар қолданылатыны ескертілді. 

Жан ПЕРДЕБЕК
Суретті түсірген автор

ЖІГІТКЕ ЖЕТІ ӨНЕР ДЕ АЗ
Жамбыл белгі беру 
және байланыс дис-
танциясының электр-
механигі Қамшыбек 
Әміреевті көпшілік 
жақсы таныса керек. 
Өйткені өнерлі жігіт 
жамбылдық  темір-
жолшылар атынан 
республикалық талай 
дүбірлі додаға, жастар 
арасындағы айтулы 
шараларға қатысып, 
көзге түсіп жүр.  

ай өткенде шетінеп кеткен екен.
Осыны көңіліне алып қалған 

анам қатты уайымдапты. Атым-
ды «старомодный» Қамшыбек 
деп қойғысы келмейді, қоймаса 
шетінеп кете ме деп қорқады.  
Босанатын уағы мерзімінен өтіп, 
толғағы келмей қиналған анам 
түнде «Я, Алла, осыдан аман-
есен босансам, атын Қамшыбек 
қоямын» деп Жаратқанға жалба-
рыныпты. Ертесі толғағы қысып, 
мен аман-есен дүниеге келіп-
пін. Сөйтсе, анам бәрі жақсы 
болған соң атымды Қамшыбек 
қоймайтын болып шешімін қайта 
өзгертіпті. Бірақ әкесі, нағашы 
атам «Қызым, қарияң тегін емес, 
үлкен кісінің айтқанын екі етпе, 
әп-әдемі-ақ қазаққа тән есім емес 
пе? Қамшыбек болса, болсын!» деп 
ақылын айтып, белгісіз қарияның 
аманаты бойынша мен Қамшыбек 
атаныппын», – деп әсерлей  әң-
гімелейді кейіпкеріміз.

Қамшыбек үшінші сыныпта 
оқып жүргенінде-ақ, әкесі баптап 
берген жүйрікке мініп, ауылдағы 
үлкенді-кішілі  аламандарға 
қатысып, ал алтыншы сынып оқып 
жүрген шағында өзі ат ерттеп, 
көкпарға да қосылып жүріпті. 

– Сондағы заманның тыныш-
тығы ма, әлде әкемнің тым сен-
гіштігі ме, тіпті, кей күндері ересек-
термен ілесіп көкпар қуалап, қыр 
асып үйге қонбай кеткен күндерім 
болатын. Ондай сәтте әкем үлкен 
жігіттердің ішіндегі сенімділеуіне 
мені табыстап қоятын. Мен топ-
ты бұзып-жарып, серкені жұлып 
әкетпесем де сирағына қолым 
тигенге мәзбін. Кейін есейе келе, 
ауылдың көкпарында талай атой 
салдық қой. Қазір анда-санда атқа 
қонғаным болмаса, қарбалас 
жұмыс көкпарға қол тигізбей          

кетті, – дейді Қамшыбек. 
Көкпардан бөлек бала Қам-

шыбек ауылдағы бас бермейтін 
жабағы, шу асау тайлардың та-
лайын үйреткен екен. 

–Тай үйрету деген балалар үшін 
екінің бірі бата алмайтын «рис-
кованный мамандық» қой. Кей-
де алып қашады, кейде қытығы 
келген жануар үркіп, көкке 
ыршығанда ұшып кетесің. Сонда 
да қайтпайсың. Өйткені, тайды 
болдыртып, жүгенге көндірген 
деген қандай мәртебе, мақтаныш 
болатын, – деп күледі Қамшыбек.   

Ауылда осылай, ат құлағында 
ойнап өскен ол 6-сыныптан бас-
тап университеттің екінші кур-
сына дейін бокспен де тұрақты 
шұғылданыпты. Оның Тараздағы 
алғашқы жаттықтырушысы Бек-
зат пен Ермахандай батырларды 
Олимпиадаға дайындаған Дамир 
Буданбеков болған екен. Қазір де 
дистанция құрамасы сапында фут-
бол ойнайды.   

Мектеп бітірген соң әкесінің ақы-
лымен «алдыңғы арбалардың ізі-
мен» теміржолшы кәсібін меңгеруге 
бел буады. Теміржолшының бала-
сы ретінде ұлттық компанияның 
арнайы грантымен Алматыдағы 
М.Тынышбаев атындағы ҚазККА-
ны бітіріп, Жамбыл белгі беру және 
байланыс дистанциясына жұмысқа 
орналасады. Домбыра тартып, ән 
салатын өнерлі жас студент кезде 
де топтың ортасынан табылып, 
кішігірім отырыстарды жүргізіп, 
екі-үш жылдың ішінде кәнігі 
асабаға айналып шыға келген. 
Теміржолға келгесін алты жыл-
дай жастар ұйымына жетекшілік 
жасап, жамбылдық теміржолшы-
жайдарманшы (КВН) жігіттерді  
жоғарғы лигаға дейін апарды. Ал 
өзі Жамбыл өңірі атынан ҚТЖ-ның 
«Жігіт сұлтаны» республикалық 
байқауына қатысып, жүлде алған 
да жайы бар. «Жігітке жеті өнер де 
аз» деген осы ғой...

Суретті түсірген автор    
 

– На протяжении нескольких 
последних лет мы открывали се-
зон в День защиты детей, 1 июня. 
Однако на этот раз хотим отойти 
от сложившейся традиции. Так как 
специалисты локомотивного депо 
Сортировки провели капиталь-
ный ремонт тепловоза, в котором 
он давно нуждался. Это сделало 
возможным более ранний запуск, 
– говорит начальник ДЖД Виктор 
Луценко. 

Капитальные ремонтные рабо-
ты стали возможны благодаря под- 
держке властей города и области. 
Так, ремонту подверглась экипаж-
ная часть локомотива, состоящая 
из двух тележек. Кроме того, была 
проведена ревизия колесных пар, 
моторно-осевых подшипников и 
моторно-колесного блока. 

Над наружным оформлением 
подвижного состава трудились 
профессиональные художники. 

Не остался без внимания и инте-
рьер подвижного состава. Сотруд-
никами также были произведены 
работы по обтягиванию сидений 
поролоном, замене лопнувших сте-
кол, покрытию пола линолеумом. В 
общей сложности на восстановле-
ние потребовалось 11 миллионов                  
300 тысяч тенге.

Стоит отметить, что из 14 круп-
ных городов Казахстана Детская 
железная дорога осталась только в 

В Карагандинском железно-
дорожном колледже состоялся 
молодежный тренинг на тему 
«Цифровая железная дорога. 
Караганда-2019», приурочен-
ный к Году молодежи. 

В течение двух дней молодые 
сотрудники выявляли проблем-
ные вопросы в сфере железнодо-
рожного транспорта и решали их 
при помощи IT-технологий. 

По словам лидера молодеж-
ного совета филиала АО «КТЖ 
– «Грузовые перевозки» Айбе-
ка Есенбекова, в мероприятии 
также приняли участие компа-
нии YUWERT и «Транстелеком». 
Организатором и спонсором 
тренингов выступил КАЗПРОФ-
ТРАНС. 

По словам главного инжене-
ра Карагандинского отделения 
магистральной сети Алексан-
дра Зайцева, в прошлом году                          
состоялось аналогичное меро-
приятие. Молодые специалисты, 
победившие в конкурсе, имели 
возможность защищать честь 
Карагандинского отделения на 
республиканском уровне.

– Наше отделение дороги 
всегда славилось своими специ-
алистами. Благодаря молодым 
кадрам компания развивается и 
процветает в части цифровой же-
лезной дороги, – отметил Алек-

На форум, который ставит целью популяризацию рабочих профессий, 
собрались работники крупнейших предприятий региона: таких метал-
лургических гигантов, как ТОО «Казцинк», АО «Ульбинский металлур-
гический завод», АО «Титано-магниевый комбинат», АО «KAZ Minerals», 
группы предприятий отечественного автопрома «Бипек-Авто» – «Азия-Ав-
то», теплоэнергетических компаний, Восточно-Казахстанского отделения 
грузовых перевозок, предприятий Семейского отделения магистральной 
сети. Специально для участия в мероприятии в Усть-Каменогорск прие-
хали представители железнодорожной молодежи из Семея.

В Восточном Казахстане фестиваль проводится шестой год,                                     
в 2019-м – в рамках программы «Рухани жаңғыру» и Года молодежи 
Jastar в Казахстане. Его организаторы – Молодежный ресурсный центр 
ВКО. В программе форума были спортивные состязания, ярмарка ва-
кансий, гала-концерт. 

Феерическое шоу состоялось в Усть-Каменогорске 18 мая вечером. 
Ребята пели на разных языках и в разных жанрах, исполняли казахские 
национальные и молодежные танцы, ТОО «Казцинк» представило лазер-
ное шоу. Железнодорожники тоже показали свои таланты – они играли 
на домбре, танцевали, пели почти как профессиональные артисты. Каж-
дое выступление сопровождалось бурными аплодисментами зрителей.  

По итогам фестиваля жюри определило победителей в номинациях 
«Лучшая творческая программа», «Лучшие болельщики», «Мистер и 
мисс «ЗАВОДная молодежь», «Выбор молодых», «Сплоченная команда», 
«Лучшая молодежная организация на предприятии». Железнодорожники 
оказались в их числе. Титул «Мисс ЗАВОДная молодежь» жюри гала-кон-
церта присвоило Дане Акатаевой из Защитинской дистанции сигнализа-
ции и связи. Также представителям предприятий стальной магистрали 
вручили благодарственное письмо от акимата ВКО за участие в форуме. 

Ольга УШАКОВА, Усть-Каменогорск

ВАГОНЧИК ТРОНУЛСЯ
18 мая в Централь-
ном парке культуры 
и отдыха города Ка-
раганды состоялось 
открытие Детской 
железной дороги 
(ДЖД). В этом году 
аттракцион запусти-
ли почти на полме-
сяца раньше, чем 
обычно. 

ТАЛАНТЛИВЫЕ И ЗАВОДНЫЕ
Молодые железнодорожники Восточного Казахстана приняли 
участие в форуме «ЗАВОДная молодежь-2019», который про-
шел в Усть-Каменогорске в течение двух выходных вечеров.

Караганде, что делает ее насто-
ящей достопримечательностью. 
Ее протяженность составляет 
5,1 километра, ширина колеи –      
750 миллиметров. В трех вагонах 
могут разместиться 120 человек. 
Помимо других станций, поезд 
совершает остановку в районе 
городского зоопарка. Как пра-
вило, сезон функционирования 
Детской железной дороги длит-
ся пять месяцев – с июня по ок-
тябрь. В прошлом году на ней 
прокатилось небывалое количе-
ство человек – свыше 10 тысяч.

Официальный старт ДЖД был 
дан 18 мая в 11.00. Всего до 19.00 
было совершено восемь рейсов, 
продолжительность каждого из 
которых составила 27 минут. По 
такому графику детский поезд 
будет курсировать весь теплый 
сезон по выходным. В будние дни 
– четверг и пятницу – он будет 
отправляться с перрона на час 
позже – в 12.00. В среду сотруд-
ники Детской железной дороги 
будут проводить профилакти-
ческие работы, в понедельник и 
вторник – отдыхать. Стоимость 
одной поездки остается прежней 
– 200 тенге, детям до трех лет – 
бесплатно.

Светлана МОГАЙ, Караганда
Фото автора

АБАЙЛАҢЫЗ, ПОЙЫЗ!

ТРЕНИНГ

ДЕГЕЛЕҢДЕГІ 
ДОП ДОДАСЫ

МОЗГОВОЙ ШТУРМ ДЛЯ МОЛОДЫХ УМОВ

сандр Зайцев. – На сегодняшний 
день внедряется ряд программ. 
Нами было закуплено шесть 
мощных модернизированных 
комплексов, в которые входит 
ряд автоматизированных систем 
учета и контроля рабочих мест.

В свою очередь, председатель 
Карагандинского филиала КАЗ-
ПРОФТРАНС Яхия Альмусин 
подчеркнул, что все предложе-
ния Совета молодежи поддержи-
ваются профсоюзными комите-
тами, тем более текущий 2019 
год объявлен Годом молодежи.

В ходе тренинга на этапе зна-
комства проведены презентация 
компании Yuwert и знакомство 
с участниками, а также разделе-
ние на команды, объяснены цели 
и правила мероприятия. 

На повестке дня стояли воп-
росы, связанные с модерацией 
существующих проблем в ҚТЖ, 
проведена мини-лекция на тему 
«Поиск корневых причин», осу-
ществлена работа в группах с 
технологией «5 Почему». 

Ко всему прочему, в группах 
проводился мозговой штурм на 
поиск вариантов решения воз-
никших проблем. После чего со-
ставлялся фильтр ограничений. 
При помощи фильтра участники 
отсеивали неэффективные идеи 
и выбирали те, которые макси-
мально подходили для решения 
тех или иных задач.

Всего в мероприятии приняли 
участие 100 человек.

Лана ВЕРШИНИНА, Караганда
Фото автора 
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